
Oświadczenie złożone 

przez senatora Jana Rulewskiego 

na 57. posiedzeniu Senatu 

w dniu 8 marca 2018 r. 

Oświadczenie skierowane do minister finansów Teresy Czerwińskiej 

Jak Pani wie, w Senacie toczą się prace nad stworzeniem nowego systemu alimentacyjnego, którego jed-

nym z głównych elementów jest zwiększenie skuteczności egzekucji świadczeń alimentacyjnych na rzecz 

uprawnionych, jak również na rzecz Funduszu Alimentacyjnego. 

Z danych Ministerstwa Sprawiedliwości wynika, że wydatki Funduszu Alimentacyjnego na rzecz dzieci, 

których rodzice odmawiają płacenia alimentów, stanowią blisko 1,5 miliarda zł rocznie, zaś ściągalność tych 

środków od zobowiązanych kształtuje się na poziomie 12,9% (dane z 2015 r.) Z opinii przekazanych m.in. 

przez Ministerstwo Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej wynika, że ściągalność wcześniej prowadzona przez 

służby ministerstwa była nieporadna i na kompromitującym poziomie. Z danych dotyczących egzekucji ko-

morniczej nie wynika, aby stan ten był zadowalający. Taka sytuacja wymaga zweryfikowania m.in. przy po-

mocy informacji, które są w państwa posiadaniu. 

W tym celu na podstawie przepisów art. 16 ust. 1 i art. 19 ust. 1 ustawy z dnia 9 maja 1996 r. o wykony-

waniu mandatu posła i senatora (DzU z 2016 r. poz. 1510, z późn. zm.) przez kilka tygodni podejmowaliśmy 

próby pozyskania od państwa niezbędnej wiedzy i w tym celu przesłaliśmy państwu szereg pytań, jak rów-

nież dążyliśmy do umówienia z państwem spotkania. Do chwili obecnej nie otrzymaliśmy w tym zakresie 

żadnej odpowiedzi, choć upłynął już znaczny okres, podczas którego miały miejsca zwolnienia chorobowe i 

urlopy. Pragnę zwrócić uwagę, że państwa pracownik, odpowiedzialny za kontakt z nami, nie był w stanie w 

żaden sposób nam pomóc i wskazać choćby przybliżonego terminu spotkania. W efekcie prace nad systemem 

alimentacyjnym zostały wstrzymane. Nie można tego uznać inaczej niż za ignorowanie pozycji senatora. 

Wobec odmowy i uchylenia się od odpowiedzi nie widzimy możliwości dalszego kontynuowania współ-

pracy z lokalną strukturą w Bydgoszczy. W związku z tym wnoszę o wyznaczenie kompetentnych informato-

rów w powyższej sprawie. 

Z poważaniem 

Jan Rulewski 
 


